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PROTOKÓŁ NR XXXIX/22 

Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 28 stycznia 2022 roku. 

Na 15 osobowy skład rady było 13 radnych. Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00 i trwała do 13.03. 

Nieobecni: 

1. Golba Ewa 

2. Krzysztof Królikowski 

Lista obecności radnych – zał. 1 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Paweł Niedźwiedź – Burmistrza Wąsosza. 

2. Jadwiga Rodzewicz – skarbnika gminy. 

3. Marcin Koziński – sekretarza gminy. 

4. Bożena Bienias – Kierownika Referatu Ochrony środowiska i Funduszy Zewnętrznych UM 

5. Andrzej Bienias – Kierownik Referatu Budownictwa i Inwestycji 

6. Paweł Walkowiak – Kierownika Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM 

7. Anetę Krawczyk – Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 

8. Irena Wachowiak – radca prawnego Urzędu 

Lista obecności stanowi – zał. 2  

9. Sołtysi wsi. 

Lista obecności – zał. 3  

W sesji uczestniczyło 28 osób. 

Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady otworzył i poprowadził XXXIX sesję  Rady Miejskiej Wąsosza. 

Powitał przybyłych gości. Następnie stwierdził Kworum Rady do podejmowania uchwał.  

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. Stwierdził, że porządek obrad XXXIX 

sesji Rady został podjęty 13 głosami za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji RM Wąsosza. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały zmieniająca Uchwałę nr XLI/287/18 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 17 lipca 2018 r. 

w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie dziecka w klubie dziecięcym utworzonym przez Gminę Wąsosz. 

7. Podjęcie uchwały rozpatrzenia skargi z dnia 07 stycznia 2022 roku na działalność Burmistrza w sprawie 

wykluczenia Wrzącej Wielkiej z budowy sieci światłowodowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Wąsosz na lata 2022-2026. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XV/108/16 z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Rudna Wielka. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników 

i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki 

i soboty przez rolników i ich domowników. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Burmistrza Wąsosza. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Górowskim 

w sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu za uczestnictwo w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej , szkoleniu oraz ćwiczeniu. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2022-2032. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 

17. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2021r. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej Wąsosza na 2022r. 

19. Informacje Przewodniczącego Rady. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

Porządek obrad – zał. 4 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła porządek obrad .-  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., 

Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

 

Wykaz głosowania – zał. 5 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXXVIII sesji RM Wąsosza. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XXXVIII sesji  Rady Miejskiej Wąsosza odbytej  w dniu 
21 grudnia 2021 roku był wyłożony do wglądu przed sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag  wobec 
tego przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. Stwierdził, że protokół nr XXXVIII/21 sesji 
został przyjęty 13 głosami za. Głosów przeciw, wstrzymujących się nie było. 

Rada Miejska Wąsosza przyjęła protokół z XXXVIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza -13 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

 

Protokół głosowania – zał. 6 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący odczytał złożone interpelacje a następnie odpowiedzi na wcześniejsze interpelacje. 

„Renata Czaja radna Rady Miejskiej Wąsosza dotyczy interpelacji z dnia 20.12.2021 roku w sprawie montażu 

oświetlenia przy ul. Rawickiej. Odpowiadając na pani interpelację z dnia 20.12.2021 roku, uprzejmie 

informuję, że gmina Wąsosz planuje przystąpić do rozbudowy oświetlenia ulicznego na ul. Rawickiej od 
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numeru 21 do ścieżki pieszo-rowerowej w kierunku Podmieścia. Przedmiotowy odcinek w chwili obecnej 

znajduje się pomiędzy dwoma istniejącymi słupami z oprawami oświetleniowymi, aby pełni doświetlić ten 

odcinek niezbędne będzie postawienie dodatkowych słupów. W związku z powyższym zwracamy się do Enea 

Oświetlenia z prośbą o przedstawienie możliwości technicznych na doświetlenie przedmiotowego odcinka. 

Wykonanie powyższego zadania będzie możliwe w momencie otrzymania warunków technicznych oraz 

kosztorysu przedmiotowego doświetlenia. Z poważaniem. Pan Burmistrz Wąsosza. Interpelacja. Zwracam się 

z prośbą o ujęcie w planach budowy chodnika na ul. Kolejowej w Wąsoszu o przedłużenie tego chodnika aż 

do posesji oznaczonych numerem 31 – 33. Inwestycja powinna odbywać się na całej długości ul. Kolejowej z 

uwagi na mieszkańców poruszających się do swoich domostw wzdłuż tej niebezpiecznej drogi, po której 

odbywa się wzmożony ruch pojazdów. Proszę również o informację, kiedy planowana jest budowa chodnika 

przy tej ulicy w Wąsoszu ciągu drogi krajowej nr 36. Proszę o przekazanie mojej prośby do Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Z poważaniem Pani radna Dąbek Ewa. Odpowiedź dotyczące 

interpretacji pani Ewy Dąbek radnej Rady Miejskiej Wąsosza. Urząd Miejski Wąsosza w załączeniu przekazuję 

interpelację pani Ewy Dąbek radnej Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie ujęcia w planach inwestycji na ul. 

Kolejowej w ciągu drogi krajowej nr 36 możliwości przedłużenia chodnika do posesji oznaczonych numerem 

31-33 w Wąsoszu. Z poważaniem pan Burmistrz Wąsosza - Paweł Niedźwiedź. Interpretacja. Wiesław Stolicy, 

radny okręgu trzynaście. Interpelacja w imieniu sołtysa i mieszkańców wsi Ługi - Unisławice. Składam 

interpelację w sprawie założenia oświetlenia ulicznego na istniejącym słupie przy skrzyżowaniu drogi gminnej 

z drogą powiatową w kierunku kolonii. W związku z brakiem oświetlenia, szczególnie w okresie jesienno 

zimowym i przy złych warunkach atmosferycznych wjazd w kierunku kolonii jest niewidoczny, to stanowi 

problem dla kierujących pojazdami. Uprzejmie proszę o rozważenie i pozytywne załatwienie tej sprawy. 

Interpolacja pani radnej Czaja. Zwracam się z prośbą o zwrócenie się do dyrekcji DKiA o doświetlenie przejść 

dla pieszych na ul. Rawickiej. W chwili obecnej przejścia te są praktycznie niewidoczne w godzinach 

wieczornych, co stwarza niebezpieczeństwo zarówno dla kierowców, jak i pieszych. Proszę o interwencję w 

przedmiotowej sprawie. Z poważaniem pani radna Czaja.” 

Przewodniczący poinformował, że pan Burmistrz odpowie na interpelację w ciągu czternastu dni pisemnie. 

Ad.5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 

Pan Przewodniczący poprosił pana Pawła Niedźwiedzia, Burmistrza Wąsosza o przedstawienie informacji z 

pracy w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz –„ Panie przewodniczący, Szanowni Państwo radni. W okresie międzysesyjnym, czyli od 21 grudnia 

do dnia dzisiejszego wydałem 21 Zarządzeń. Jeżeli chodzi o te Zarządzenia, to 22 grudnia zarządziłem 

przeprowadzić w dniu 27 stycznia przetarg ustny, nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej. Działka numer 167/3 o powierzchni 460 m2 położonej w obrębie Wąsosza w pobliżu ul. 

Mieszka I. Cena wywoławcza ustalona została na kwotę 19.426,00 złotych plus podatek VAT. Kolejne 

Zarządzenie czyli ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli w jednostkach 

oświatowych prowadzonych przez gminę i tutaj dla Zespołu Szkół zaplanowano kwotę 24.756,00 złotych, dla 

szkoły w Płoskach 4.350,00 złotych, Czarnoborsko 20.797,00 złotych i dla Przedszkola Samorządowego kwota 

3.166,00 złotych. 27 grudnia dokonałem zmian budżetu gminy Wąsosz w roku ubiegłym jeszcze. Dotyczyło 

one zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu dotacji na wspieranie rodziny przeznaczonej na wypłatę 

dodatku dla pracowników socjalnych, z tytułu dotacji przeznaczonej na zadania obejmujące karty dużej 

rodziny, jak też wykonanie korekt planu wydatków związanych z bieżącą realizacją budżetów administracji 

publicznej. Kolejne Zarządzenie o nieodpłatnym nabyciu na rzecz gminy Wąsosz nieruchomości Skarbu 

Państwa. To jest droga, działka nr 293/1, 34 ary w Rudnej Wielkiej w celu realizacji zadań własnych w 

zakresie utrzymania infrastruktury technicznej dróg gminnych. 30 grudnia postanowiłem wydzierżawić w 

drodze bezprzetargowej na okres 3 lat część działki 27/6. To jest 1701m2 położonej w obrębie Drozdowic 

Małych. Jest to działka położona przy posesji numer 3. 31 grudnia wydzierżawiłem na cele rolne Działkę 27/6 
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o powierzchni 0,6501 hektara w Drozdowicach Małych. To jest działka też przy posesji numer 3. Kolejne 

Zarządzenie 3 stycznia dotyczyło zmiany Zarządzenia w sprawie ustalenia zasad i opłat korzystania ze świetlic 

wiejskich gminy Wąsosz. Tutaj postanowiła zwiększyć stawkę tego ryczałtu jakby za media podczas 

wynajmowania świetlicy z 35,00 do 50,00 złotych. Wiąże się to ze wzrostem kosztów i wszystkich mediów i 

jeżeli chodzi o te świetlice wiejskie, to ja bym chciał też powiedzieć o wynajmie, bo ten wynajem tych świetlic 

się odbywa. Gdzieniegdzie tych wynajmów jest więcej gdzieniegdzie mniej to poprosiłem pracownika o 

przygotowanie takiej krótkiej statystyki. Ogólnie w ubiegłym roku to też ze względu na COVID to trzeba mieć 

świadomość, że tych wynajmu był o wiele mniej niż normalnie. Świetlice nasze wszystkie łącznie były 

wynajmowane 65 razy, z czego najwięcej razy świetlice może przeczytam, bo jest szesnaście świetlicy. Także 

powiem państwu, które były. W Bełczu Małym 1 raz. W Czeladzi 15, w Dochowej 2 razy, w Drozdowicach 

Małych 2, Kowalowo 5, Kamień Górowski 6, Lubiel 4, Pobiel 2, Sułów Wielki 2 razy, Świniary 2, Wiewierz 4, 

Wiklina 1, Wodniki 8, Wrząca Śląska i  Zbaków Dolny po 3 razy i Zbaków Górny 4 razy. To daje sumę 65 

wynajmów w skali roku. W tych świetlicach, one są na tyle atrakcyjne, że ten wynajem jest w niektórych 

nawet bardzo, bo Czeladź Wielka 15 razy to zdecydowanie najwięcej. Również 3 stycznia ustaliłem dzień 

wolny dodatkowy 2 maja dodatkowym dniem wolnym od pracy dla pracowników Urzędu Miejskiego 

Wąsosza. Także 2 maja Urząd będzie nieczynny w związku z obniżeniem okresie rozliczeniowym 

obejmującym styczeń 2022 wymiaru czasu pracy z powodu wystąpienia w tym okresie święta 

przypadającego w innym dniu niż niedziela. Czyli tu mówimy o święcie Trzech Króli. 1 stycznia w sobotę był, 

zgadza się. Kolejne Zarządzenie z dnia 14 stycznia 2022 w sprawie powołania Komisji do spraw związanych z 

realizacją projektu wymiany źródeł ciepła na ekologiczne na terenie Doliny Baryczy. Jest to Komisja powołana 

do tego trzeciego naboru, który się dosyć niedawno skończył. Zarządzeniem z 4 stycznia upoważniłem panią 

Lucynę Ciszewską, kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąsoszu do prowadzenia postępowań 

wydawania decyzji administracyjnych, zaświadczeń i niezbędnych dokumentów w zakresie dodatku 

osłonowego. Tutaj sporo osób do nas się zgłasza o ten dodatek osłonowy. Praktycznie na bieżąco te wnioski 

są gromadzone w OPS-ie, przy okazji wypełniane są deklaracje dotyczące używanych źródeł ciepła, ponieważ 

jest to niezbędny załącznik do tego wniosku o dodatek osłonowym. 11 stycznia 4 Zarządzenia w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości gruntowych działka 209/1 to jest prawie 

70 arów, 210/2 16,5 ara, 210/3 17,5 ara i 210/4 niespełna 15 arów wraz z udziałem 1/4 w drodze 

wewnętrznej w Chocieborowicach obok posesji numer 7 czyli to jest jadąc do Chocieborowic Małych po 

lewej stronie. Tam gmina podzieliła nieruchomość na 4 działki, które będą sprzedawane w trybie 

przetargowym. Zarządzenie 2 stycznia ogłoszony został konkurs ofert na realizację zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowe oraz podmioty z ustawy pożytku publicznego i ustawy o pożytku publicznym i 

wolontariacie w zakresie wspierania działań na rzecz osób w wieku emerytalnym na terenie gminy Wąsosz. 

Kolejne Zarządzenie 12 stycznia w sprawie powołania 3 osobowej komisji konkursowej w celu opiniowania 

złożonych ofert na realizację zadań publicznych w otwartych konkursach ofert. 13 styczeń oddałem w 

użyczenie Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Wąsoszu do bezpłatnego używania na czas nieokreślony lokal 

mieszkalny numer 2 przy Placu Wolności 13-14 tak to już wcześniej kilkakrotnie mówiliśmy na sesjach. To jest 

ten lokal, który będzie pełnił funkcję lokalu chronionego. Kolejne Zarządzenie dotyczyło stwierdzenia wstępu 

w stosunek najmu lokalu mieszkalnego położonego przy ul. Świętego Jana Pawła II zasobu mieszkaniowego 

gminy Wąsosz w związku ze śmiercią najemczyni. Obecnie najemcą będzie córka zmarłej, która zamieszkuje 

w tym lokalu. 14 stycznia zmiany w budżecie gminy Wąsosz to kolejne Zarządzenie na 2022 rok. Zmiany 

dotyczyły przeniesienia środków z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe na usuwanie skutków wichury 

w gminie Wąsosz w kwocie 30.000,00 złotych oraz na utrzymanie linii autobusowej w kwocie 17.000,00 

złotych. Tutaj, jak państwo wiecie, przez teren naszej gminy przeszła dosyć mocna wichura. Mieliśmy jedno 

takie poważne zdarzenie związane z zerwaniem dachu i w związku z tym na tą nagłą potrzebę potrzebne były 

pieniądze, żeby neutralizować skutki, a w tej chwili Ośrodek Pomocy Społecznej i tutaj gmina prowadzą 

działania w celu uzyskania pomocy finansowej od Wojewody Dolnośląskiego. Będzie to o tyle trudne, że jako 

klęska żywiołowa nie może to być uznane ze względu na chyba tylko to jeszcze jedno zdarzenie zgłoszone na 
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terenie Dolnego Śląska ale działania są prowadzone w kierunku zdarzenia losowego, nieszczęśliwego także... 

Dzisiaj rozmawiałem z panią kierownik i prowadzimy działania w tej sprawie. Zrobiony już kosztorys, także 

przesłany do Wojewody i czekamy na decyzję. Zarządzenie z 18 stycznia Powołałem Komisję Społeczną do 

spraw mieszkaniowych i nadałem jej regulamin działania. w Skład Komisji weszli pan Paweł Walkowiak, pani 

Iwona Łopuszańska, to są pracownicy Urzędu Miejskiego Wąsosza, pani Klaudia Stępkowska, pracownik 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji, pani Jadwiga Kopeć, pracownik Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Wąsoszu. 20 stycznia Zarządzeniem upoważniłem panią Erwinę Genderka pracownika OPS w Wąsoszu do 

prowadzenia postępowań administracyjnych dla realizacji zadań z zakresu dodatku osłonowego. To tyle, 

jeżeli chodzi o Zarządzenia.  

Informacja  - zał. 7 

Jak państwo wiecie, przeglądaliście materiały na sesję, zwiększamy środki na rozbudowę szkoły w 

Czarnoborsku w związku z nie przystąpieniem po pierwszym przetargu do podpisania umowy przez 

wykonawcę i tutaj ta umowa ma być podpisana w poniedziałek, więc myślę, że przekażemy plac budowy i ta 

inwestycja już się zacznie. Do 5 lutego jest drugi nabór na Polski Ład, składanie wniosków. Są w tej chwili 

gmina może złożyć łącznie 5 wniosków, 3 normalnie z Polskiego Ładu i 2 na gminy popegieerowskie. 

Będziemy chcieli część będę chciał, żeby na pewno wnioski dotyczyły tych zadań, które były już od dawna 

planowane. No i oczywiście też dróg, żeby te drobniejsze drogi chciałbym w jednym wniosku też ująć, żeby 

pokończyć te takie drogi po 600 metrów, nie raz tam 800 mamy tego sporo. Tak naprawdę z tfogr-u te 

pieniądze nie są zbyt duże i poza tym nie mogą objąć takiej ilości dróg jak byśmy chcieli, więc chciałbym 

stworzyć jeden wniosek taki, który obejmowałby zresztą tak jak w tym naborze też kilka takich dróg. Na 

pewno też Przedszkole, na pewno świetlice, na pewno drogi tak jak już mówiłem wcześniej i kanalizację 

oczywiście też Gola Wąsoska chciałbym żeby była realizowana. Na ile te środki będą i do kiedy będzie ten 

termin naboru? Już mamy sygnały, że będzie jeszcze przedłużony. Nie wiem, czy z powodu tego, że tych 

środków formalnie jeszcze nie ma, kończymy przy tych wnioskach z pierwszego naboru już te nasze 

dokumentacje, więc myślę, że niedługo będziemy ogłaszali też przetargi. Tutaj pan radny Jacek Chorostowski 

pytał wcześniej o ten odcinek drogi w Pobielu, bo tam były problemy z Wojewodą. W tej chwili jest już 

decyzja komunalizacji na tak. Ja mówię od Pobiela w kierunku Świniar. Ten odcinek tam nie wiem jaką 

geodezyjne jest, ale on jest geodezyjnie chyba Pobiel jeszcze, bo pamiętam na decyzji komunalizacyjnej jest 

to Pobiel i Powiat w najbliższym czasie na sesji nadzwyczajnej przekaże nam ten odcinek. Także już będziemy 

formalnie mieli ten odcinek we własnym zasobie. Udało się to u pana Wojewody dosyć sprawnie i szybko 

załatwić. Jeżeli chodzi o rzeczy, które w najbliższym czasie to Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w 

Domu Kultury, to w ten weekend. Wszystkich, którzy chcą uczestniczyć bądź mają wolę pomocy w tej 

szczytnej akcji to zapraszam do udziału. Chciałbym też państwa poinformować zapewne państwa część już 

wie, kto śledzi tam nasze profile internetowe czy na facebook-u czy stronę internetową ukazała się nowa 

książka historia Wąsosza, historia miasta i gminy Wąsosz. To jest książka, którą napisał pan Popiński, czyli 

autor poprzedniej książki wydanej ponad chyba nawet 20 lat temu. Jest to opracowanie dosyć obszerne. Ma 

około 500 stron, jest bardziej bogato ilustrowane niż poprzednie. Jest wydane w twardej oprawie i państwo 

radni oczywiście te książki otrzymają dla siebie, ale dla chętnych mieszkańców też będzie można te książki 

zakupić w Zespole Placówek Kultury w Wąsoszu, bo tam się tych dystrybucja tych książek będzie odbywała. 

Przyjmujemy 50,00 zł za egzemplarz. I to chyba z tych ważniejszych rzeczy wszystko, jeżeli jakieś pytania, to 

bardzo proszę.” 

DYSKUSJA: 

Radny Rapior A. - Jeżeli chodzi o te wnioski na ogrzewanie. Czy to są te wnioski, które były złożone, czy 

jeszcze można składać i do kiedy?  
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Burmistrz- Na wymianę źródeł ciepła to był trzeci już nabór i ten nabór się zakończył. Na tą chwilę środków 

więcej na to nie mamy. Oprócz środków które mieliśmy, jest jeszcze nawet lista rezerwowa także nie wszyscy 

z tych, co złożyli, dostaną te środki. Jeżeli się pojawią pieniądze jeszcze z resztek tego starego okresu 

programowania unijnego, my też o to zabiegamy, ale widoku za bardzo nie ma. Bardziej się należy nastawiać, 

że te osoby z listy rezerwowej dostaną z powodu rezygnacji tych, którzy wcześniej dostali, bo niektóre osoby 

jeszcze rezygnują. Gmina też prowadzi program Czyste Powietrze z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

środowiska ale nie ma co ukrywać, że ten program jest o wiele mniej atrakcyjny niż ten program, który jest 

realizowany przez gminę. Jeszcze jedna rzecz, bo tutaj też miałem zapisane parking tymczasowy, który 

mieliśmy realizować tutaj przy ul. Świętego Jana Pawła II. Wykonawca planuje wejść już na fizycznie do 

wykonania tego w na początku przyszłego tygodnia, czyli początek lutego. Nie przewiduje się problemów, 

żeby to nie zostało zakończone przed uruchomieniem parkometrów na rynku. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniająca Uchwałę nr XLI/287/18 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 17 lipca 2018 r. 

w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym oraz maksymalnej wysokości opłaty za 

wyżywienie dziecka w klubie dziecięcym utworzonym przez Gminę Wąsosz. 

Pan Przewodniczący poprosił o omówienie projektu uchwały pana Marcina Kozińskiego sekretarza gminy. 

Sekretarz- Panie Przewodniczący, Szanowni radni, Szanowni Państwo, przedstawiamy państwu projekt 

uchwały, która zmienia uchwałę dotyczącą ustalenia opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym oraz 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w tym klubie utworzonym przez gminę Wąsosz. 

Zmiana dotyczy wysokości opłaty, którą rodzice muszą ponosić za pobyt dziecka w klubie dziecięcym i zmiana 

dotyczy podniesienia wysokości tej opłaty z 200,00 złotych do 600,00 zł. W istocie i faktycznie rodzice w 

dalszym ciągu płacić będą 200,00 złotych natomiast pozostałe 400,00 złotych do tych 600,00 złotych 

pochodzić będzie po pierwsze z rodzinnego kapitał opiekuńczego, a po drugie z formy dofinansowania, którą 

Państwo Polskie dla rodziców zaproponowało, czyli 400 plus. Obie te formy, czyli 400 plus i rodzinny kapitał 

opiekuńczy są przewidziane przez ustawodawcę na dofinansowanie na przykład pobytu dziecka w klubie 

dziecięcym, żłobku, bądź na opłacenie opiekunki i te dofinansowania są dla dziecka w okresie życia od 12 

miesiąca do 36 miesiąca, czyli w tym czasie, kiedy dziecko przebywać może w klubie dziecięcym, żłobku, bo 

po 36 miesiącu życia idzie już do przedszkola. Rodzice są poinformowani wszyscy rodzice dzieci, którzy mają 

swoje pociechy w klubie dziecięcym. Jedyną rzeczą jest ich obowiązek czy ich konieczność złożenia wniosku. 

Wnioski na oba dofinansowania składa się w ZUS-ie drogą elektroniczną i jeżeli chodzi o rodzinny kapitał 

opiekuńczy, znaczy to jest 12.000,00 złotych wypłacane przez rok czasu po 1.000,00 złotych albo przez 2 lata 

po 500,00 złotych miesięcznie to te pieniądze rodzice otrzymują faktycznie do ręki i będą z tych pieniędzy 

opłacać pobyt dziecka w klubie dziecięcym na temat forma dofinansowania 400 plus odbywa się całkowicie 

poza budżetem rodziców. Te pieniądze będą bezpośrednio przelewane do instytucji opiekuńczej, ale rodzic 

musi złożyć wniosek o wypłatę tych środków. To uchwała podyktowana jest tym, że koszty utrzymania 

dziecka w klubie dziecięcym aktualnie wynoszą około 1.400,00 złotych, rodzic płaci 200,00 złotych więc 

1.200,00 złotych musi ponieść gmina z budżetu. Jeżeli jest taka możliwość, że można z tych pieniędzy, które 

państwo rodzicom daje i które przeznaczone są tylko właśnie na ten cel, te pieniądze pozyskać to czemu tego 

nie zrobić? I tak właśnie państwu proponujemy. De facto rodzice w dalszym ciągu płacić będą 200,00  złotych 

i to opłata się nie zmieni. Pozostała część będzie pochodzić z rodzinnego kapitał opiekuńczego albo z 400 

plus. Tutaj na Komisji takie pytanie padło podczas omawiania projektu tej uchwały: Co w sytuacji, gdy te 

programy pomocowe zostaną zmienione, uchylone? Wtedy powrócimy do opłaty 200,00 złotych oczywiście 

patrząc pod kątem inflacji, bo to to nie może być tak, że jeden do jeden będziemy wszystko przeliczać. Jest 

jeszcze jedna kwestia do wyjaśnienia również i to mamy wyjaśnione przez ZUS. Co w sytuacji, gdy dziecko na 

przykład kończy 36 miesiąc życia w lutym, a musi do końca czerwca chodzić do klubu dziecięcego? ZUS nam 

to potwierdził. Te pieniądze będą dalej przelewane do końca pobytu dziecka w klubie dziecięcym, więc 
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rodzice płacą dalej 200,00 złotych. Pozostałe pieniądze pochodzą z formy dofinansowania, którą Państwo 

daje właśnie na ten cel. Dziękuję. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej. Opinia Komisji była pozytywna. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego. Opinia Komisji była pozytywna.  

DYSKUSJA: 

Radny Chorostkowski J.- Panie sekretarzu, to znaczy nie 200,00 złotych bo albo 100,00 złoty albo 200,00 

złotych bo jeżeli kapitał opiekuńczego, rodzice będą dostawać po 500,00 zł, a mamy uzupełnić do 600,00 no 

to jest 100,00 zł, a ci co będą dla pierwszego dziecka dostawać 400,00 zł to muszą uzupełnić 200,00 zł także 

będzie pewna różnica, że jedni płacą 100,00 zł a inni 200,00 zł. To jest jasna sytuacja bo pan tutaj 2 razy 

podkreślił że po 200,00 złotych wyjdzie na to że ktoś dostał. 500,00 i 200,00  to jest 700,00.  Rodzice 

pierwszych dzieci płacą po 200,00 zł. Rodzice każdego następnego dziecka, jeżeli oczywiście złożył wniosek o 

kapitał opiekuńczy, będą płacić po 100,00 zł.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 8 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/277/22 zmieniająca Uchwałę nr XLI/287/18 Rady 

Miejskiej Wąsosza z dnia 17 lipca 2018 r. w sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w klubie dziecięcym 

oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w klubie dziecięcym utworzonym przez Gminę 

Wąsosz.-  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., 

Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/277/22 – zał. 9 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały rozpatrzenia skargi z dnia 07 stycznia 2022 roku na działalność Burmistrza 

w sprawie wykluczenia Wrzącej Wielkiej z budowy sieci światłowodowej. 

Pan Przewodniczący odczytał treść skargi, która wpłynęła do Urzędu Miejskiego Wąsosza i została 
przekazana do rozpatrzenia Radzie Miejskiej Wąsosza. – „ W związku z budową sieci światłowodowej w 
gminie Wąsosz, wnoszę skargę w związku z wykluczeniem miejscowości Wrząca Wielka z budowy ów sieci. 
Zarzucam gminie niestaranność w działaniach zmierzających w budowie sieci i wykluczenie co niektórych 
miejscowości, traktując je w wyraźnie gorszy sposób od pozostałych miejscowości gminy Wąsosz.  
W dzisiejszych czasach sieć światłowodowa jest jednym z ważniejszych mediów zaraz po wodzie czy energii 
elektrycznej. Doskonale braki takiej sieci widać choćby w nauce zdalnej uczniów w domach.  
Gmina nie dołożyła starań aby taka miejscowość jak Wrząca Wielka została wciągnięta w sieć światłowodową 
i pomimo budowy w sąsiednich miejscowościach została ona wykluczona. Co ewidentnie wskazuje na gorsze 
traktowanie ludzi zamieszkujących wioskę Wrząca Wielka.  
Mając na uwadze dobro tej małej społeczności, zaskarżam postępowanie gminy i wnoszę o interwencję w tej 
sprawie aby nasz wioska nie była wykluczona z dostępu do szybkich usług multimedialnych które stają się w 
dzisiejszych czasach jednym z niezbędnych mediów do codziennego funkcjonowania.” 
 

Przewodniczący poinformował, że skarga zgodnie z procedurą rozpatrywania została skierowane do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji celem zbadania zarzutów, przedstawienie stanowisko w tej sprawie i poprosił 

panią Agnieszkę Smektałę, Wiceprzewodniczącą Komisji o przedstawienie stanowiska Komisji. 
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Radna Smektała A.-  „W pierwszej kolejności skarga została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

celem przedstawienia postępowania wyjaśniającego, zbadania zasadności zarzutu, a stanowisko Komisji 

zostanie przedstawione przy rozpatrywaniu skargi na sesji Rady Miejskiej Wąsosza. Skarżący zarzuca gminie 

Wąsosz niestaranność w działaniach budowy sieci i wykluczenia są niektórych miejscowości gminy Wąsosz. 

Skarżący podnosi, że gmina nie dołożyła starań aby taka miejscowość jak Wrząca Wielka została 

uwzględniona w sieci światłowodowej i wnosi o interwencję w tej sprawie. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

wystąpiła do Burmistrza o ustosunkowanie się do zarzutu skarżącego. Na posiedzeniu w dniu 18 stycznia 

2022 roku Komisja analizowała odpowiedź Burmistrza i wyjaśnienia kierownika Referatu Budownictwa i 

Inwestycji Urzędu Miejskiego Wąsosza. Zadanie zrealizowane na terenie gminy Wąsosz pod nazwą 

wyeliminowanie terytorialnych różnic w możliwości dostępu do szerokopasmowego Internetu o wysokich 

przepustowościach w podregionie Legnicko Głogowskim jest częścią Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa. Zadanie to ma charakter ponadlokalny i nie jest realizowany przez gminę Wąsosz. Zadanie to ma na 

celu wykorzystanie potencjału cyfrowego do poprawy jakości życia społeczeństwa i jest realizowane przez 

spółkę FIBEE. Przedmiotowa inwestycja finansowana jest w 80 % ze środków unijnych, a w 20% ze środków 

własnych inwestora, czyli w przypadku gminy Wąsosz, firma FIEBBE I spółka. Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji stwierdziła, że gmina jedynie uzgodnienia dokumentację projektową trasy przebiegu sieci 

światłowodowej na drogach gminnych. W wyniku dyskusji Komisja przegłosowała stanowisko 3 głosy za, 0 

głosów przeciw i 2 głosy wstrzymujące się o uznanie skargi za bezzasadną.” 

DYSKUSJA:  

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur A.- „Bardzo dziękuję za udzielenie głosu. Szanowni Państwo mnie tutaj 

najbardziej zaskoczyło w tym wszystkim to, że dwóch radnych wstrzymało się od głosu w tej kwestii 

głosowania nad zasadnością. Ja przepraszam z góry za to co powiem, ale panie Burmistrzu, jakie pana 

kompetencje w tej kwestii? Jeżeli ja złożę skargę na pana, że mi się kury przestały nieść, to też Rada będzie 

się wstrzymać od głos? No to przecież to jest jakieś kuriozum. Ja jestem tutaj stałym bywalcem jeżeli chodzi o 

tą salę. Nie było mnie tylko wtedy, kiedy zabroniliście mi tutaj przychodzić. Jestem tu zawsze odkąd jestem 

sołtysem. Brałem udział w każdej sesji. Pamiętam doskonale, kiedy była taka sytuacja że ujawniono kradzież 

prądu na szkodę gminy. Rada podejmowała wtedy uchwałę i uznała, że skarga jest bezzasadna. W tamtej 

kwestii w mojej ocenie powinna być zupełnie inna ta decyzja, ale tutaj że ktoś się wstrzymywał to jestem 

bardzo zdziwiony. Ktoś albo czegoś nie zrozumiał albo nie wiem, ja nie, nie potrafię tego wytłumaczyć. Być 

może ktoś z was mi to wytłumaczy, bo ja tego nie potrafię zrozumieć. No tak jak mówię, no przecież to każdy 

ma jakieś kompetencje. Jest jakaś inwestycja prowadzona, co do której gmina tutaj generalnie nie ma nic do 

gadania. Czy to Urząd, czy to nie wiem czy to pani skarbnik, czy pan Burmistrz. No nikt nie ma tutaj nic do 

gadania. Po prostu przyszedł inwestor robi i tyle. Czy temat jest zamknięty, czy to już jest powiedziane, że 

tamtego nie będzie w ogóle? U mnie też tego nie robią w Chocieborowicach to my też zostaliśmy wyłączeni z 

tego? Nic mi o tym nie wiadomo. Ja przepraszam bardzo, ale moim zdaniem szkoda czasu na takie skargi, na 

rozpatrywanie tego i zastanawianie się czy jest zasadne czy nie.” 

Pan Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Rada ma obowiązek rozpatrzeć każdą skargę jaka wpłynie do Urzędu a 

głosowanie jest demokratyczne. 

Radna Smektała A. odczytała miejscowości które są objęte programem według informacji projektanta i 

informacji ze strony internetowej gminy, która została zamieszczona na prośbę inwestora: Baranowice, 

Bartków, Bełcz Górny, Bełcz Mały, Borowna, Chacieborowice, Cieszkowice, Czaple, Czarnoborsko, Czeladź 

Wielka, Dochowa, Drozdowice Małe, Drozdowice Wielkie, Gola Wąsoska, Górka Wąsoska, Jawor, Kamień 

Górowski, Kąkolno, Kobylniki, Kowalowo, Lechitów, Lubiel, Ługi, Marysin, Młynary, Ostrawa, Płoski, Pobiel, 

Podmieście, Rudna Mała, Rudna Wielka, Sądowel, Stefanów, Sułów Wielki, Świniary, Unisławice, Wąsosz, 

Wiewiesz, Wiklina, Wodniki, Wrząca Śląska, Wrząca Wielka, Zbaków Dolny, Zbaków Górny i Zubrze.  
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Radny Chorostkowski J. - To znaczy ja tutaj mam tylko jedno znaczy pierwsze mam pytanie. A co Burmistrz 

zrobił, żeby ta Wrząca nie była wykluczona? Czy napisał jakieś pismo? Czy ta skarga to już było koniec 

postępowania? Czy ktoś z tych mieszkańców wcześniej tutaj nie przychodził? No ja tutaj na Komisji już w 

okresie czerwca monitowałem, że są niektóre miejscowości, które się zapowiada na to, że będą wykluczone i 

już w tenczas o tym mówiłem, to jest jedna rzecz. Druga rzecz, że przestrzegam panią Wiceprzewodniczącą 

od deklaracji, że na pewno te miejscowości będą miały ten Internet szerokopasmowy, bo z tego co pani 

rozmawiała przez telefon z wykonawcą, to mówił, że pieniądze się skończyły.  

Radna Smektała A. - Na dzień dzisiejszy.  

Radny Chorostkowski J. - No dokładnie a najważniejsze jest teraz to co teraz powiem w odniesieniu do tego 

wszystkiego. Czas trwania Komisji trwała 35 minut. Przez 35 minut pan sekretarz trzykrotnie znaczył to, co 

pan, że absolutnie trzeba bronić Burmistrza, bo niedługo będziemy skarżyć czy deszcz pada czy nie pada- 

cytuję. I to była ta kwestia, takie sedno tej dyskusji komisyjnej. Więc z całym szacunkiem, bo jestem osobą, 

która się wstrzymała. Oczywiście inwestycja nie jest realizowana przez gminę Wąsosz, ale ja zadam teraz 

jeszcze pytanie z innej strony. Gdyby ktokolwiek z pracowników, włącznie z panem Burmistrzem, 

zainteresował się nad dokumentami, które poszły do sądu w sprawie przejęcia drogi Świniary Borowno, to by 

zobaczyli, że tam nie ma jednej działki, ale nikt tego nie zrobił. I tak samo jest tutaj. Jeżeli się coś dzieje na 

terenie gminy Wąsosz trzeba się zainteresować, czy są takie miejscowości wykluczone. Ja wiem, że Burmistrz 

nie ma wpływu, bo to nie są jego pieniądze, ale może wystarczyło coś napisać, pojechać, porozmawiać, 

zwrócić uwagę, że to jest bardzo istotna inwestycja infrastrukturalna. To jest jedna rzecz i następna rzecz. 

Proszę zrozumieć, że w państwie demokratycznym konstytucja gwarantuje, że można pisać petycje istotny 

tematu i proszę tutaj w jakikolwiek sposób tej osoby, która podjęła trud tego pisania nie piętnować, bo dla 

nich ten Internet szerokopasmowy to jest okno na świat. 

Sekretarz-  „Szanowni Państwo, tutaj zgadzam się z panem Jackiem z panem radnym Chorostkowskim w tym 

zakresie, że każdy ma prawo w tym kraju pisać skargi, wnioski, petycje. Nad każdym takim pismem 

pochylamy się z pełną uwagą, szacunkiem i też takie punkty na sesjach służyć mają również swoiste edukacji 

mieszkańców. Wskazania drogi, którą mogliby się poruszać, żeby swoje racje zdobyć, swoje racje w jakiś tam 

sposób uzasadnić, żeby osiągnąć zamierzony swój cel. I tak na bardzo spokojnie. Jest to inwestycja 

realizowana przez Państwo Polskie, przez Biuro Programu Polska Cyfrowa. Gmina Wąsosz nie jest 

kompetentna w tym, żeby jakieś miejscowości wskazywać, wykreślać, żeby jakiekolwiek działania 

podejmować co do zakresu tego przedsięwzięcia. Gmina Wąsosz jedynie w swoim zakresie ma uzgodnienie 

przebiegu sieci światłowodowej po drogach gminnych i to robi bez zbędnej zwłoki przy czym, już też to na 

Komisji powtarzałem, bez zbędnej zwłoki w tym przypadku oznacza, że naprawdę bez zbędnej zwłoki żeby 

jak najszybciej ten internet był ponieważ każdemu z nas zależy na tym żeby dostęp do tego medium był jak 

najszybciej. Adresatem tej skargi nie może być Burmistrz. Burmistrz nie ma kompetencji w tym żeby coś 

zrobić. Wszystkie miejscowości gminy Wąsosz były przewidziane do wykonania światłowodu. Firma czyli ten 

beneficjent tego dofinansowania, która realizuje ten projekt, zakładała na samym początku, że wszystkie 

miejscowości podłączone będą. Na chwilę obecną taką informację na Komisji pozyskaliśmy, że z uwagi na to, 

że pieniądze się skończyły, no to część miejscowości musi być zawieszonych i nie mogą być w tej chwili 

podłączone. Jak pieniądze się pojawią, to podłączone będą. Czemu tak się stało? Bo ceny materiałów wzrosły 

i to jest odpowiedź na to pytanie. Natomiast też nie można powiedzieć, że Burmistrz się nie interesował, czy 

urząd się nie interesował, ponieważ były spotkania w tym temacie, informacje publikowane były na naszej 

stronie internetowej i na naszych mediach społecznościowych czego faktem jest właśnie to, co pani 

Wiceprzewodnicząca odczytała, czyli lista miejscowości, która jest przewidziana do wykonania linii 

światłowodowych. Jak najbardziej skarga jest słuszna, ale skierowana nie do tego adresata. W Wąsoszu też 

nie mamy linii światłowodowej do tej pory i też czekamy na to, żeby to w końcu było. Gdzie nawet taka 

jednostka jak my, jak Urząd, wszystko robimy przez Internet, nie ma takiej możliwości, żeby czegoś przez 
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Internet nie robić. Wszystko jest w bazach danych i dla nas ten światłowód jest jak dopust boży. Ale 

zaznaczam, to nie ten adresat. Adresatem skargi winno być Biuro Programu Polska Cyfrowa, ewentualnie 

dalej idąc Ministerstwa Cyfryzacji bądź też beneficjent, który te pieniądze pozyskał, który realizuje ten 

projekcie firma FIEBEE. Tak to wygląda. Dziękuję.” 

Radna Czaja R. - Ja może w odniesieniu do tego, co powiedział radny pan Jacek Chorostkowski, że gmina 

powinna się pochylić nad tym i napisać chociażby jakieś pismo. Tak ja byłabym za tym, gdyby to chodziło 

tylko o tą jedną miejscowość. Gdyby to tylko ta jedna miejscowość została pominięta a tych miejscowości 

jest więcej. Więc gdyby pan Burmistrz zwrócił się o przyłączenie do tej jednej miejscowości, to inne mógłby 

poczuć się dopiero odsunięte i pominięte w tej sprawie. 

Radny Aleksandrowicz E. - Szanowni państwo takie pisma były pisane, jest pan kierownik referatu 

budownictwa i na komisji pan kierownik mówił, że takie pisma zostały skierowane z zapytaniem do 

wykonawcy tego zadania. Czy jakąś odpowiedź pan na dzień dzisiejszy już otrzymał? 

Pan Bienias A. - Do tej chwili jeszcze nie. Pisma zostały skierowane 11 stycznia. Mamy zwrotki tak zwane z 

datą 13tego także pismo odebrał inwestor i firma projektowa, która na zlecenie inwestora przeprowadza te 

prace projektowe i także do dnia dzisiejszego nie otrzymaliśmy odpowiedzi. 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur A.- Dziękuję panie Przewodniczący, w ramach sprostowania oczywiście 

pełna zgoda. Nie ma możliwości, żeby piętnować kogokolwiek za pisanie petycji, skarg czy zażaleń tutaj nie 

ma w tej kwestii żadnej rewelacji. Ja nie mam zamiaru nikogo za to piętnować ale chciałbym tak przypomnieć 

tak troszeczkę dziwnie to odebrałem panie radny Chrostkowski bo w poprzedniej kadencji odważyłem się 

napisać taką skargę która była rozpatrywana tutaj przez Radę. Rada podjęła taką decyzję, że wylądowałem w 

sądzie po napisaniu takiej skargi 2 razy. Raz oczywiście Rada podjęła taką decyzję, drugi raz w innej sprawie 

też napisałem petycję i też wylądowałem w sądzie. Obydwie sprawy się zakończyły oczywiście po mojej 

myśli, bo zgodnie z ustawą zasadniczą mam prawo do tego, żeby taką skargę napisać. Natomiast no mówię 

tutaj w tej kwestii akurat mogę przypomnieć kto głosował, w jaki sposób tak w przypadku tamtej skargi na 

poprzedniego Burmistrza, a teraz nagle się okazuje, że jednak mamy prawo. Oczywiście zawsze mieliśmy, 

tylko kiedyś to prawo inaczej działało. Teraz działa trochę inaczej. 

Radny Skibniewski T. - Zwracam się tutaj również do pana Chorstkowskiego, do radnego. Zarzuca pan 

bezczynność pracownikom Urzędu, Burmistrza i jednocześnie mówi pan, że ludzie mają prawo pisać petycje, 

skargi, oczywiście jak najbardziej. Pan jako doświadczony radny, jako były Przewodniczący Rady twierdzi pan, 

że już czerwcu pan zgłaszał, dlaczego nie zrobił pan tego na piśmie oficjalnie? 

Radny Chorostkowski J. -Dziękuję za docenienie, że jestem wieloletnim radnym i jeszcze Przewodniczącym 

Rady. Takie laudację, które żeście panowie wygłosili takie to jest miłe z waszych stron. Oczywiście złośliwe bo 

sytuacja jest następująca, a po co miałem pisać, skoro na Komisji była dyskusja, pan sekretarz się zgodził z 

tym, że trzeba ten temat jakoś tam drążyć? Nie wiem. Deklarował się pan sekretarz, że będzie pisał pisma. 

Oczywiście ja tylko i wyłącznie reprezentuje swój okręg wyborczy i nie mogę tutaj wypowiadać się czy we 

Wrzącej Wielkiej miał być ten światłowód czy nie. Ja zgłaszałem sprawę miejscowości Wiklina, Zbaków jeden, 

Zbaków drugi, Wodniki i wtenczas ta machina ruszyła na przełomie sierpnia i września, poszły pisma, poszły 

deklaracje, sołtysi tutaj są, są świadkami, chodzili po mieszkańcach, zbierali zgody, deklarację, że można taką 

inwestycję realizować i wtenczas ta inwestycja została uruchomiona w jakiś taki fizyczny sposób, bo w tej 

chwili są już położone jakieś tam szkieletowe, zrobione wykopy szkieletowe, jakaś sieć jest położona także 

reprezentując swój okręg wyborczy spełniłem jakieś tam oczekiwania mieszkańców, zainteresowałem się, 

zadałem pytanie na Komisji. Dla mnie podstawą pracy jako radnego jest Komisja, notabene komisje, które się 

nie odbywają, ale Komisja. Wszelka Komisja, do której jestem tam zapisany, no i plenarne posiedzenie Rady, 

sesja i to jest wszystko i te narzędzia zostały przeze mnie wykorzystane. 
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Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie Rady.  

Protokół z głosowania- zał. 10 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/278/22 w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 07 stycznia 

2022 roku na działalność Burmistrza w sprawie wykluczenia Wrzącej Wielkiej z budowy sieci 

światłowodowej. (Bezzasadna)-  12 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W.,Czaja R., Dąbek E., 

Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” (Chorostkowski J.) -1 

Uchwała nr XXXIX/278/22 – zał. 11 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wąsosz na lata 2022-2026. 

Przewodniczący Rady o omówienie projektu uchwały  poprosił pana Pawła Walkowiaka, kierownika referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami. 

Pan Walkowiak P. - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, wysoka Rado. Ustawa o ochronie praw 

lokatorów nakłada na gminy obowiązek w zakresie tworzenia warunków niezbędnych do zaspokojenia 

potrzeb mieszkaniowych mieszkańców wspólnoty samorządowej na szczeblu gminy. W takim sensie 

normatywnym, legislacyjnym na obszarze gminy jest konieczność przyjęcia przez gminę dwóch 

podstawowych aktów prawnych, które mają charakter źródeł prawa miejscowego. Pierwszym z nich jest 

uchwała odnośnie określenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych zasobu gminy. Taka uchwała została 

już podjęta w zeszłym roku w maju i ona obowiązuje dotychczas w zakresie niezmienionym. Drugim z pakietu 

tych aktów prawnych jest uchwała regulująca zasady gospodarowania tymże zasobem mieszkaniowym 

gminy na okres co najmniej 5 kolejnych lat i z uwagi na to, że dotychczas obowiązujący program wygasnął w 

roku ubiegłym zachodzi potrzeba przyjęcia nowego programu na lata 2022 – 2026. Zgodnie z wolą 

ustawodawcy program taki powinien zawierać szereg elementów zapewniających racjonalne 

gospodarowanie zasobem mieszkaniowym. Zgodnie z tą dyspozycją program, który państwu przedłożyliśmy 

na ręce, zawiera 8 rozdziałów, w których uregulowano następujące kwestie. Prognozę dotyczącą wielkości 

oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego w poszczególnych latach, określono jakie są potrzeby i 

plany remontów oraz modernizacji lokali, budynków z podziałem na kolejne lata. Określiliśmy planowaną 

sprzedaż lokali w kolejnych latach. Sformułowaliśmy, jakie są zasady polityki czynszowej oraz warunki 

obniżania czynszu. Również wskazujemy, w jaki sposób zarządzanie tym zasobie mieszkaniowym będzie 

wyglądało w ciągu kolejnych 5 lat, a także wskazujemy źródła finansowania, wysokość wydatków w 

poszczególnych latach, a także inne czynniki, które mają wpłynąć na racjonalne gospodarowanie tymże 

zasobem. Program, który państwu przedłużyliśmy do procedowania, zawiera wszystkie te kwestie w sposób 

bardzo szczegółowo opisana. Nie chcę tutaj rozwijać się mocniej, tak tylko zasygnalizuje bardzo ogólnie, że 

sporządzając ten program opieraliśmy się na danych udostępnionych przez administratora naszego zasobu 

mieszkaniowego. Jeśli chodzi o jego wielkość, to na dzień jego przygotowywania obejmował 149 lokali 

mieszkalnych, które były skoncentrowane w 64  budynkach, spośród których siedemnaście budynków 

stanowiło wyłączną własność gminy Wąsosz, natomiast pozostałe budynki stanowią współwłasność gminy 

oraz osób prywatnych. Jeśli chodzi o stan techniczny, to w tym miejscu chciałbym tutaj zgłosić autopoprawkę 

na stronie 5 w tabeli nr 5. Dotychczas zaprezentowaliśmy państwo dane, które są nieaktualne także podczas 

dyskusji, która wywiązała się na ostatni Komisji. Zgłaszam autopoprawkę, prezentujemy nowe zestawienie, z 

którego wynika pokrótce, że lokali w stanie niezadowalającym oraz bardzo dobrym technicznym nie 

posiadamy, natomiast na rok 2020 na chwilę obecną najwięcej lokali jest w stanie technicznym 

dostatecznym w przypadku budynków, stuprocentową własnością gminy. Takich budynków mamy 15. We 
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wspólnotach mieszkaniowych jest 34 w stanie bardzo dobrym, natomiast budynków stuprocentowych 

własności gminy jest 4, we wspólnotach 11. Kolejne lata to już jest prognoza, która wynika z dynamiki na 

zasobie mieszkaniowym, czyli planowanych remontów bądź też wyprzedaży poszczególnych lokali. Jeśli 

chodzi o zasób mieszkaniowy to nie posiadamy takich lokali w pełnym standardzie, czyli lokale, które by 

posiadały przez wszystkie możliwe dostępne media. Zasób mieszkaniowy koncentruje się głównie w lokalach, 

które posiadają albo są to lokale właśnie o obniżonym standardzie z pomieszczeniami z niepełnym 

wyposażeniem instalacyjnym albo szczątkowym wyposażenie bądź występują również tego rodzaju lokale, 

które posiadają wspólne przynależności sanitarne więc to jak państwo mogą zapoznać się z tabelą nr 6 

stopień wyposażenia zasobu mieszkaniowego w instalacje jest bardzo ograniczony. Jeśli chodzi o analizę 

potrzeb remontów tutaj korzystając z danych zaprezentowanych przez administratora wskazujemy na 5 

poszczególnych lat takich najbardziej istotnych, kluczowych remontów. W zasadzie główna część tych 

remontów obejmuje działania w zakresie wymiany poszycia dachowego, termomodernizacji, naprawy 

elewacji czy też poprawy ogólnej estetyki budynków. To jak to będzie wyglądać w poszczególnych latach 

prezentuje tabela numer 7 i tutaj od razu też wychodzę naprzeciw pytaniom, które pojawiły się na dyskusji 

podczas obrad Komisji, te remonty, które wskazujemy częstokroć dotyczą kilku budynków na przykład 

Wiewierz 28 wskazywane jest, że w 3 latach będzie odbywał się remont dachu no to wynika przede 

wszystkim z tego, że ten remont będzie przeprowadzony etapami, częściowo, wszystkie te plany remontu 

były uzgodnione z najemcami i plan o który został przedstawiony do procedowania zdaje się odpowiadać 

potrzebą najemcy. Jeśli chodzi o planowaną sprzedaż, to będziemy kontynuować zasadę, w myśl której 

procedura sprzedaży rozpoczyna się na wniosek zainteresowanego najemcy, co do zasady nie dopuszczamy 

możliwości wszczynania postępowania z urzędu, chyba że lokal, który posiadamy, będzie niezamieszkały, nie 

będzie się nadawał do przydzielenia, a jego sprzedaż jest podyktowana względami ekonomicznymi. Tutaj 

wprowadzamy pewną zmianę. W dotychczas obowiązujących programach zakładaliśmy, że budynki z 

stuprocentową własnością gminy, w których przeprowadzono kapitalne remonty, bądź które pozyskaliśmy w 

całości od takich podmiotów, jak Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, nie będą w ogóle w okresie 

programowania podlegały sprzedaży. Natomiast wychodząc naprzeciw oczekiwaniu najemców, 

wprowadzamy tutaj pewną zmianę. Dopuszczamy możliwość sprzedaży takich lokali, ale pod warunkiem, że 

ze stosownym wnioskiem wystąpią wszyscy najemcy z danego budynku. Program winien również zawierać 

zasady kształtowania polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu. Stosowne tabele pokazują, jak to 

będzie wyglądało na terenie naszej gminy. Ja tylko powiem, że wysokość czynszu kształtowana jest w oparciu 

o wartość odtworzeniową, czyli koszty budowy 1m2 , która to stawka jest ogłaszana w komunikacie 

Wojewody Dolnośląskiego publikowanego raz na 6 miesięcy. Obecnie wartość odtworzeniowa na naszym 

terenie 1 metra wynosi 4.996,00 za m2 . I tutaj dodam, że stawka czynszu, stawka bazowa czynszu, czyli 

lokalu tego podstawowego może maksymalnie sięgać 3% tej wartości. Przekładając to na język polski 

miesięcznie maksymalnie moglibyśmy stawkę bazową określić na pułapie 12,50 zł. Ona aktualnie wynosi 7,18 

zł tak więc jak można zauważyć jesteśmy znacznie poniżej maksymalnych wartości, natomiast zakładamy, że 

podwyżka czynszu jest konieczna z uwagi choćby na to, że inflacja jest dosyć wysoka, rosną koszty 

materiałów, wszystkie praktycznie surowce idą do góry, również materiały budowlane, tak więc musimy 

również zakładać, że taki czynsz będzie wzrastał. Przyjęliśmy natomiast maksymalną wartość podwyżki 

czynszowej jaka będzie wyglądać w poszczególnych latach i zakładamy, że nie może ona przekraczać więcej 

niż 15 % dotychczasowej stawki. Głównym założeniem tego programu już tak kończąc, jest przede wszystkim 

racjonalizacja gospodarowania tym zasobem mieszkaniowym. Podmiotami, które wspierają realizację tego 

programu, jest oczywiście nasz administrator, czyli Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji, któremu 

gmina powierzyła realizację zadania własnego gminy w tym zakresie. Ponadto realizacji również wspomaga 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Jak wcześniej pan Burmistrz wspominał mieszkanie chronione na Placu 

Wolności zostało przekazane do wyłącznej dyspozycji OPS-u tak więc też poniekąd to zadanie własne gminy 

w zakresie zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych również wpisuje się nasze Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Dziękuję. 
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Opinia Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

DYSKUSJA: 

Radny Skibniewski T. -  Czy oprócz tych pilotażowych napraw, remontów są planowane również jakieś inne 

remonty z tego względu, że wiemy doskonale o tym, że inne budynki też w jakimś stopniu wymagają tych 

remontów? 

Pan Walkowiak P. - Z założenia, na którym się opieraliśmy, wynikają z bieżących takich najpilniejszych 

potrzeb, które zostały zidentyfikowane przez administratora. Nie wykluczamy, że takowe inne remonty mogą 

się pojawić. One nie są ujęte oczywiście w tym programie, bo jak Państwo widzą, na strukturę tego 

programu, założyliśmy 5 najważniejszych remontów w każdym roku, ale nie wykluczone jest, że jeżeli przede 

wszystkim pojawią się takie głosy we wspólnotach mieszkaniowych z takimi wnioskami również wyjdą 

najemcy ten program oczywiście będzie ulegał modyfikacji. 

Radna Czaja Renata zapytała kto pokrywa koszty rzeczoznawcy przy chęci zakupu takiego lokalu i 

stwierdzeniu jego wartości. 

Pan Walkowiak P. - Warunkiem tutaj wystąpienia z wnioskiem o wykup lokalu przede wszystkim jest 

konieczność niezalegania w opłatach czynszowych i innych opłat z tym związanych to jest podstawowy 

warunek. Jeśli chodzi o rzeczoznawcę majątkowego to co do zasady jest to koszt który gmina wykłada jakby z 

własnych środków budżetowych tak więc po złożeniu wniosku, niezaleganiu rozpoczynamy procedury 

wyceny. Najemca tutaj absolutnie żadnych kosztów na tym etapie nie uiszcza, dopiero w momencie 

przeprowadzenia całej procedury ten kosz jest włączany do ceny sprzedaży i zawarty w protokole rokowań. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 12 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/279/22 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wąsosz na lata 2022-2026.- 13 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” – 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/279/22 – zał. 13 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XV/108/16 z dnia 24 lutego 2016 r. w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Rudna Wielka. 

Sekretarz gminy został poproszony przez Przewodniczącego Rady o omówienie projektu uchwały. 

Sekretarz - Panie Przewodniczący, Szanowni radni, Szanowni Państwo. Mieszkańcy wsi sołectwa Rudna 

Wielka wystąpili do gminy o to, żeby Plan Odnowy Miejscowości, który został przyjęty w 2016 roku zmienić 

poprzez jego aktualizację. Podjęli stosowną uchwałę zebrania wiejskiego i zgodnie z wolą mieszkańców 

przedkładamy państwu zmieniony Plan Odnowy Miejscowości. Z poprzedniego Planu Odnowy Miejscowości 

wypadło wykonanie ujęcia wody, wykonanie remontu świetlicy w to miejsce weszły 3 nowe rzeczy, remont 

dachu świetlicy, remont dachu remizy i przebudowa drogi do aktywnego korzystania przez dzieci. Zgodnie z 

wolą mieszkańców przedkładamy państwu przyjęty Plan Odnowy Miejscowości, zmiany Planu Odnowy 

Miejscowości w celu przyjęcia i późniejszego możliwego wykorzystania tego dokumentu do pozyskania 

środków finansowych. Dziękuję. 

 Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna. 
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DYSKUSJA: 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały.  

Protokół głosowania – zał. 14 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/280/22 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Wąsosz na lata 2022-2026.- 13 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” – 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/280/22 – zał. 15 

1107 – przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. 

1118 – koniec przerwy. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 

rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu 

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

O omówienie projektu uchwały został poproszony Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami – 

pan Paweł Walkowiak. 

Pan Walkowiak P. - Szanowna Rado, Szanowni Państwo, bieżącego roku weszła w życie ustawa o 

ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników i zgodnie z 

założeniem ustawodawcy ona ma wychodzić naprzeciw oczekiwaniom rolników oraz konsumentów i z 

założenia ma przyczynić się do przysparzania dochodów w gospodarstwach rolnych, a także skrócenie 

pewnego łańcucha dostaw produktów rolnych, produktów spożywczych produkowanych w gospodarstwach 

rolnych czy też wyrobów rękodzieła na rzecz lokalnych konsumentów i zgodnie z założeniami tej ustawy Rada 

Miejska, Rada Gminy jest zobowiązana przyjąć uchwałę określającą zasady korzystania z takich miejsc oraz 

wskazując jednocześnie, gdzie tego rodzaju handel może się odbywać. Wychodząc naprzeciw tutaj temu 

obowiązkowi przedkładamy projekt uchwały, wskazując jednocześnie miejsce obecnego targowiska, czyli 

tam, gdzie co do zasady w środę i w sobotę handel odbywa się, przy czym w Regulaminie wskazujemy, że w 

sobotę łącznie handel rolników będzie się odbywał również z innymi osobami, które korzystają z tego 

miejsca. Ustawodawca wychodząc naprzeciw oczekiwaniom rolników chciał przede wszystkim stworzyć taką 

sytuację, że lokalni konsumenci będą mieli taki dostęp bezpośredni do świeżych owoców, warzyw, 

produktów rolnych wytwarzanych w gospodarstwach rolnych. Tego typu produktami rolnymi będą mogli 

handlować właśnie rolnicy w rozumieniu ustawy o ubezpieczeniu społecznym rolników bądź domownicy. Kto 

jest taką osobą? Tutaj od ustawa precyzyjnie odsyła do stosownych przepisów. Te osoby będą handlować 

tylko produktami rolnymi bądź spożywczymi. Dodatkowo ustawodawca przewidział, że osoby właśnie te 

podejmując się handlu w piątki i soboty zwolnione są z opłaty targowej. Regulamin nasz przewiduje, że chcąc 

na potrzeby tutaj zweryfikowania, czy taka osoba rzeczywiście jest uprawniona do zwolnienia z opłaty 

targowej, będzie musiała w jakiś sposób okazać się, że podlega takiemu ubezpieczeniu społecznemu 

rolników. Nie formułujemy jakie to są dokumenty, ponieważ to jest katalog bardzo szeroki, no wydaje się 

racjonalne, że najbardziej takim pożądanym dokumentem powinno być zaświadczenie, że ktoś podlega 

ubezpieczeniu KRU-s. Wchodzi uchwała w życie w tym roku, jest to nowy akt, ten nowy obowiązek nałożony 

na gminę. Jeżeli będą potrzeby tutaj co do wskazania innego miejsca będziemy próbowali dostosowywać się 

do oczekiwań rolników. Dlaczego akurat to miejsce na obecnie targowisku? No przede wszystkim dlatego, że 
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wszyscy są przyzwyczajeni, że właśnie w tym miejscu odbywa się handel również płodami rolnymi, również 

produktami spożywczymi wytwarzanymi w gospodarstwach rolnych. Co więcej, ustawodawca nakazuje, aby 

to miejsce było wyznaczone w ten sposób aby po pierwsze było blisko centrum, aby to było miejsce 

bezpieczne, miejsce utwardzone, odpowiadające wymogom prawa budowlanego, powszechnie dostępna, 

także zakładamy, że to miejsce, które wskazujemy, jest jak najbardziej odpowiednie do tego typu handlu. 

Dziękuję. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna.  

DYSKUSJA: 

Radny Chorostkowski J. – Generalnie no cieszę się, że pan kierownik teraz przedstawił ten zarys. Są tam 

ustawy, jest jeszcze napisane w sprawie lokalizacji, a ten paragraf brzmi bardzo, no cytując go to wyznaczając 

miejsca, o którym mowa w ustępie pierwszym Rada Gminy bierze pod uwagę w szczególności dogodną 

komunikację, bliską lokalizację z centrum danej gminy lub miasta lub bliską lokalizację miejsca atrakcyjnego 

turystycznie. No zupełnie szczerze powiem, że to nasze targowisko jest mało szczęśliwie ulokowane. No była 

taka potrzeba wtenczas, wybiegając tutaj, żeby nie wygłaszać następnych laudacji, wybiegając na wprost 

pewnych zarzutów. No była taka potrzeba, żeby wtenczas pozyskać pieniądze, utwardzić ten plac i przenieść 

to targowisko na ubocze, ale z perspektywy czasu była to decyzja chybiona zważywszy na to, że nasze 

targowisko jest niewielkie, tyci a może jeszcze mniej jak tyci, zważywszy na to, że tych rolników, którzy tutaj, 

bo dyskutujemy teraz o rolnikach i domownikach, tych rolników jest bardzo niewielu, nie wiem 4, 5-ciu nie 

więcej i to jeszcze na zasadzie sezonowości. Jedni przyjeżdżają z flancami, drudzy przyjeżdżają z jakimiś tam 

warzywami w okresie lata, inni przyjeżdżają jesienią. Także ich jest nie więcej na pewno i nie spodziewam się 

żeby ich tutaj pojawiły się tłumy, bo niestety ta produkcja wymarła. Piątek w ogóle jest martwym dniem. 

Sądzę, uważam ja z przekonania, że to będzie martwy dzień, sobota i tak dalej. Ale Szanowni Państwo, 

doskonale wiecie, o czym mówię. Mówię o innej lokalizacji. Ja bym proponował i to jest mój wniosek 

formalny o dopisanie drugiej lokalizacji dla rolników i ich domowników przy ul. Rawickiej. Dajmy prawo 

wyboru, jesteśmy bliżej centrum tego handlowego jednego, drugiego z większego skupiska mieszkańców, 

przystanku autobusowego i proszę mi wierzcie dla pięciu czterech podmiotów, żeby się nie chowały po 

bramach bo wiemy, że tacy rolnicy po bramach handlują, we furtkach, żeby po prostu ten proceder zniknął. 

Wpiszmy drugą lokalizację i zobaczymy, jak to się będzie rozwijało. Wniosek tylko dla rolników oczywiście 

tylko dla rolników druga lokalizacja i to jest mój wniosek formalny.  

Pan Walkowiak P.- Jeżeli tylko można słowem komentarza, to nie wiem czy pani mecenas podzieli moje 

zdanie, ale ustawodawca nakładając na gminy obowiązek wskazania tego miejsca handlu posługuje się 

terminem miejsce nie miejsca. Tak więc nie wiem czy to nie ma tutaj jakiegoś naruszenia przepisu. 

Radny Chorostkowski J. -  Spokojnie nie ma naruszenia przepisów.  

Radca Prawny - Ja bym aż tak ściśle tutaj nie interpretowała. Niemniej gdyby nawet wyznaczyć, to trzeba by 

podać nr działki, ewentualnie zarys i zastanowić się, czy ewentualnie z innych przepisów to miejsce nie 

koliduje z usytuowaniem czegokolwiek innego ze sposobem użytkowania. No myślę, że można się nad tym 

zastanowić o tak powiem. Czy na dzisiaj znamy numer działki, ewentualnie żebyśmy wskazali obwód i 

zobaczyli w jaki sposób jest też użytkowana ta działka, bo no nie można zmieniać sposobu użytkowania. 

Przewodniczący ogłosił krótką przerwę na wprowadzenie głosowania wniosku formalnego radnego 

Chorostkowskiego, która trwała od 1127 do 1135 . 

 Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego w sprawie wyznaczenia drugiego miejsca do 

sprzedaży dla rolników i ich domowników. 

Protokół głosowania – zał. 16 
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Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza przegłosowała wniosek radnego w sprawie wyznaczenia drugiego miejsca do 

sprzedaży dla rolników i ich domowników.  11 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., , Smektała A., Szyjka R., Zapór Z.), 

”przeciw” – 1 ( Stolicki W.,  ) i „wstrzymujących się” -1  (Skibniewski T.). 

Pan Przewodniczący Rady ogłosił przerwę na naniesienie poprawek w w/w uchwale. Przerwa trwała od 

1136 do 1200. 

Pan Paweł Walkowiak został poproszony o przedstawienie projektu uchwały w ostatecznej wersji.  

Pan Walkowiak P- W związku z wnioskiem formalnym poprawiliśmy projekt uchwały i dodaliśmy lokalizację 

o której tu pan radny wspominał. Lokalizacja dotyczy obszaru między salą gimnastyczną, dawne targowisko 

w Wąsoszu na działce numer 199/10 to jest przy zbiegu ul. Rawickiej i 1 Maja z tym, że chciałbym 

zasygnalizować, że grunt, na którym ta lokalizacja miała być ustanowiona, jest formalnie sklasyfikowany jako 

droga, więc nie wiemy, w jaki sposób postąpi nadzór prawny, czy zezwoli na wyznaczanie miejsc do 

handlowania na drodze. Potrzeba by było więcej czasu żeby to wyjaśnić i ewentualnie też ustalić zjazdy na tą 

działkę. Mamy dwa wjazdy na tą nieruchomość, nie wszystkie formalnie mogą być tutaj ustanowione, więc 

takie znaki zapytania chciałem Państwu radnym tutaj przedstawić. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Protokół głosowania – zał. 17 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/281/22 w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia 

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego 

zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.   12 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T. , Smektała A., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” – 1 ( Stolicki W.,  ) i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/281/22 – zał. 18 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Pan Pawła Niedźwiedzia Burmistrza Wąsosza omówił projekt uchwały.  

Burmistrz - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. To jest kolejna uchwała, która dotyczy dróg i 

zaliczenia ich do kategorii dróg gminnych. W załącznikach macie państwo mapy z drogami, których ta 

uchwała dotyczy. Są to drogi w miejscowości Wąsosz, to ulice Jaśminowa, Azaliowa, Kalinowa, oprócz tego 

jeszcze Rumiankowa, Makowa, Chabrowa, w Czeladzi Wielkiej trzy odcinki, w Goli Wąsoskiej dwa odcinki 

dróg i w Bartkowie jeden. Zarząd Powiatu Górowskiego tutaj w uzasadnieniu nie ma, ale dostaliśmy 

pozytywną opinię Zarządu Powiatu Górowskiego w sprawie zaopiniowania i zaliczenia przedmiotowych dróg 

do kategorii dróg gminnych. Uchwała ta jest podejmowana w związku z planowanymi, bliższej lub dalszej 

przyszłości realizacji inwestycji na tych odcinkach, które zostaną uznane za drogi gminne, bo taki jest niestety 

wymóg formalny, żeby jakąkolwiek inwestycję tam przeprowadzić. To tyle, jeżeli pytania to bardzo proszę. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna.  

DYSKUSJA: 

Dyskusji nie było. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 19 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/282/22 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych.-  13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak 

J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/282/22 – zał. 20 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Burmistrza Wąsosza. 

Pan Paweł Niedźwiedź Burmistrz Wąsosza omówił projekt uchwały.  

Burmistrz - Kierunki działania Burmistrza Wąsosza - uchwała dotyczy przekazania Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad inwestycji naszej, a mianowicie budowy oświetlenia ulicznego ścieżki w kierunku 

Rawicza od Wąsosza do Podnieść, a wartość inwestycji niespełna 150.000,00 zł i zgodnie z warunkami 

otrzymanymi na tą inwestycje konieczne i celowe jest podjęcie uchwały, która przekaże tą inwestycję do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna.  

DYSKUSJA: 

Radny Rapior A. - Mieszkańcy szczególnie młodzi zapytują co ze ścieżkami rowerowymi, które pan obiecał?  

Burmistrz - To znaczy obiecałem, że się postaram, żeby były. Jeżeli chodzi o ścieżki rowerowe i ich realizację 

na terenie gminy, tak naprawdę gmina stara się już od X lat o przejęcie gruntów od PKP. PKP jest oporne w 

przekazaniu tych gruntów. Jak państwo wiecie doskonale, pewnie znacie przebieg Cyklostrady Dolnośląskiej, 

w której te nasze nasypy kolejowe są uwzględnione do realizacji dróg z nowego okresu programowania. 

Priorytetowe działanie Marszałka to są ścieżki rowerowe zgodnie z przebiegiem Cyklostrady także tu 

Marszałek pieniądze ma na to zabezpieczone. Ja w związku z tym, że PKP nie chce, cały czas okoniem staje, 

podjęliśmy działania w kierunku wyegzekwowania należnego podatku z powodu nierealizowania przewozów 

kolejowych na tych gruntach. I w tej chwili jesteśmy w jakimś delikatnym, nie wiem nawet czy sporze, czy 

nie, wystąpiliśmy po prostu o podatek za te grunty. Ile podatku ja nie wiem, bo teraz muszę się określić, ile 

tych gruntów mają, bo mówią, że mniej, my wiemy, że więcej i licytujemy się co my wiemy, a co wie PKP. Ta 

droga została też ustalona z innymi samorządami, inni robią podobnie. Chcemy niejako przymusić PKP do 

przekazania, bo na tych gruntach na pewno nic się nie będzie działo i tu kolej nie wróci, nie łudźmy się bo nie 

wróci, chociaż są pomysły na różne takie koleje, ale nie sądzę, żeby tutaj miała kolej wrócić ze względu na 

bliskość do eski choćby i prędkość podróży koleją do Wrocławia nawet pociągiem, który jechał by przez 

Rawicz jest o wiele dłuższa niż  samochodem, więc uważam, że lepiej wyremontować drogi, szczególnie 

wojewódzkie, o czym też rozmawiałem z dyrektorem, żeby te drogi Wojewódzkie wreszcie zrobili tą Góra-

Rawicz lepiej niż jakieś tam koleje. PKP proponowało nam przekazanie tego, ale na zasadzie umowy 

użyczenia na okres 10 lat. To w ogóle nie jest satysfakcjonujące z kilku powodów nakłady inwestycyjne 

ponoszone na to tylko po to, żeby po dziesięciu latach komuś się odwidziało. Chcemy dostać te tereny na 

własność bądź też Marszałek mógłby je przejąć na własność. Marszałek też wystosował pismo do centrali 

PKP. U nas tak naprawdę ścieżki rowerowe to się rozbija teren tylko o nasypy kolejowe, bo nie mamy 

wyznaczonych wolnych terenów, po których miałyby te ścieżki przebiegać, a nie są nasypami. Mamy te dwie 



 

18 
 

linie, czyli Ścinawa - Rawicz, właściwie Legnica - Rawicz, która przebiega przez część naszej gminy. To jest w 

Cyklostradzie objęte trasą miedzianą, która jest jedną z trzech priorytetowych tras biegnących aż sprzed 

Lubina tutaj do granicy z Wielkopolską z Rawiczem. Wiem, że Marszałek Przybylski będzie rozmawiał też z 

samorządem wojewódzkim wielkopolskim, żeby to spiąć, tam biegnie trasa rowerowa S5, takie 

stowarzyszenie po serwisówkach przy drodze ekspresowej i tu jest taki kierunek i oprócz tego jest druga 

trasa już dawno zdemontowana i nieczynna od lat siedemdziesiątych czyli z Wąsosza do Żmigrodu. Tutaj 

mamy stację w Kamieniu Górskim, choćby na tej trasie i tutaj też PKP trzyma się bardzo mocno tych gruntów, 

nie chce przekazywać, a rozmawiałem kilkukrotnie z panem Dyrektorem Szulcem z Wrocławia i muszą mieć 

też sygnał z góry a z góry tego sygnału nie ma, bo cały czas ktoś wpisuje, że będzie kolej odtwarzana w 

Polsce. Zdemontowano tory nie pamiętam ile, ale powiedzmy, że sześć lat temu czy pięć bo tak mi się kojarzy 

i teraz nagle jest pomysł gdzieś na papierze, bo nie sądzę żeby fizycznie dokumentacja była, żeby to 

odtwarzać. My jako gmina Wąsosz,  jeszcze za Burmistrza Storczyka były przygotowane protokoły już 

zdawczo - odbiorcze, wycena tego odcinka linii z Wąsosza do Rawicza no i dalej to utknęło w Warszawie. Cały 

czas monitujemy. Przedwczoraj rozmawiałem z Burmistrzem Wiązowa z Jerzym Krochmalnym, że chyba do 

tej Warszawy się wybierzemy bo on ma taką samą sytuację w Wiązowie, ma pani Wójt gminy Wińsko taką 

samą sytuację. Chcemy realizować, chcemy dokumentację przygotowywać, a formalnie nawet nie ma sensu 

tego robić, bo to nie jest nasze. Także tak to wygląda jeżeli chodzi o te ścieżki. Tu wrócę do jeszcze jednej 

kwestii, bo jest to Stowarzyszenie Rzeczpospolita Samorządna, która miała realizować DAR, czyli Dolnośląską 

Autostradę Rowerową. Dokumentacja z tego została formalnie przekazana Marszałkowi, więc pod znakiem 

zapytania staje sens w ogóle. Tak jak mówiłem panu radnemu kiedyś, że jak stwierdzę, że to jest bez sensu, 

to powiem państwu, że jest bez sensu, bo to szkoda pieniędzy i ja nie widzę większego sensu, żeby być w tym 

Stowarzyszeniu w tej chwili z tego względu, że całe zadanie przejął Marszałek. Nie wiem jak to będzie 

odebrane, jak wystąpimy bo to Stowarzyszenie, nim też w jakiś sposób Marszałek kieruje. Decyzja będzie do 

państwa radnych. Ja myślę, że przedstawi w najbliższym czasie uchwały o wystąpieniu bo też to 

samorządami konsultowałem. Pan sekretarz wczoraj uczestniczył w walnym zgromadzeniu tego 

Stowarzyszenia ponieważ ja niestety nie mogłam. Zaczynam tracić wiarę w sens akurat tego Stowarzyszenia, 

bo o ile Dolnośląska Kraina Rowerowa to jest małe Stowarzyszenie, które mimo wszystko promuje gdzieś, 

mamy jakieś tam efekty tej promocji i tak o nas pamięta, to tam się niekoniecznie pamięta. Stowarzyszenie 

Rzeczpospolita Samorządna będzie budowała 4 przystanie na Odrze bo też miała taki plan na początku. Z 

tego co wiem, u nas nie płynie Odra, ani przestań nie jest planowana. Ja wiem, że to jest globalnie i wszyscy 

powinniśmy razem priorytety realizować, ale tam ten temat ścieżek na tą chwilę odszedł na kilka lat, także w 

najbliższym czasie zapewne zaproponuję uchwałę o wystąpieniu z tego Stowarzyszenia.  

Radny Chorostkowski J. - Panie Burmistrzu, przy tej okazji co tutaj kolega Andrzej wywołał, ja przypominam 

się o miejscach postojowych na tych ścieżkach, które już są wyznaczone, oznaczone i o tym żeśmy 

rozmawiali, o tych miejscach postojowych i tak zupełnie szczerze, proszę pomyśleć bo rozmawiając z 

osobami, które korzystają z tej naszej infrastruktury weekendowej typu kajak, typu ścieżki te nasze lokalne, 

typu nasze zabytki. Właśnie ścieżka rowerowa w stronę Bartkowa przechodzi przez mosty, przez rzeki. Może 

tam by należało zlokalizować jakąś przystań, bo są osoby, które chciałyby w ten sposób to jakoś połączyć, aby 

to automatycznie ubogaciło naszą ofertę. I najważniejsze miejsce biwakowania campingowe jakieś na 

gminie, żeby było we władaniu gminy, jest nieodzowne. Obecnie ten camping czy karawaning się  ze względu 

na pandemię rozszerza i jest bardzo wiele zapytań takich czy tutaj jest takie miejsce żeby można było sobie 

zaparkować, zostać. No oczywiście musi być to miejsce, które ma wymagania sanepidowskie, miejsce, które 

im sprosta, ale niewielkie, nie duże, ogrodzone, przystosowane, żeby taką ofertę ze strony gminy Wąsosz 

mieć w ofercie. Tak zupełnie szczerze jesteśmy nieliczną gminą, która ma złącze rzek i to by należało też 

wykorzystać, promować. Ale mówię, połączyć ścieżki rowerowe, lasy z rzekami, jakieś przystanie zrobić przy 

mostach. No piękna sprawa. Ja wiem, że są potrzebne pieniądze, ale my w obrębie własnego budżetu 

moglibyśmy ten temat łyknąć a jednocześnie tą rekreacja weekendową ubogacić i urozmaicić. 



 

19 
 

Burmistrz - Tak pieniądze myślę, że będą łatwe do osiągnięcia z zewnątrz. Infrastruktura PKP bardzo by nam 

się przydała, bo oni oprócz samego torowiska mają też grunty przy torowisku położone, więc na tym terenie 

można było zlokalizować. W tym roku planujemy część działań na amfiteatrze. Jeszcze oprócz tego budżetu 

obywatelskiego, który tam będzie realizowany, chcemy pewne rzeczy zrobić. Myślimy nad tym, żeby takie 

miejsce, ja nie myślałem o polu namiotowym, ale żeby tam była woda taka bieżące, podstawowe rzeczy, 

może jedną toaletę więcej. 

Radny Chorostkowski J. - Camping, panie Burmistrzu, nie mówimy o hotelach, tylko mówimy o takich 

rzeczach, które no w obecnych czasach cokolwiek mają do pokazania, żeby z tego skorzystać. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.  

Protokół głosowania – zał. 21 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/283/22 w sprawie kierunków działania Burmistrza 

Wąsosza. - 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak 

J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/283/22 – zał. 22 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Górowskim 

w sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Pan Burmistrz omówił projekt uchwały. 

Burmistrz - Proszę państwa, to jest kolejna uchwała podejmowana. Pierwsza była w ubiegłym roku na 

krótszy okres, ta jest na cały bieżący rok. Chodzi o linię autobusową Wąsosz - Góra przez Dochowa, 

Czarnoborsko, Zbaków, Rudna, Wiewierz. W takim kształcie jest ta uchwała, ja dzisiaj prawdopodobnie po 

południu będę się widział z panem Starostą, będziemy rozmawiali na temat dopisania Wikliny, o której pan 

Jacek Chorostowski mówił na Komisji, żeby tamtędy ta linia przebiegała, to na pewno będzie wymagało 

zmiany trasy i tutaj już z tego co wiem, jest problem prawny tego typu, nie wiem na ile to zmiana trasy 

będzie istotna, jeżeli chodzi o dotacje z Urzędu Wojewódzkiego, czy można to zmienić czy nie? Jeżeli będzie 

można zmienić i będzie to korzystniejsze, to oczywiście, że zmienimy. Dla państwa informacji skutek 

finansowy dofinansowania tej linii to jest 17.000,00 złotych. Uprzedzając pytanie jeszcze pewnie, które 

mogły paść tylko gmina Wąsosz i powiat Górowski dofinansowuje tą linie i tak to wygląda. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

DYSKUSJA: 

Radny Chorostkowski J. - Panie burmistrzu, tak jak powiedziałem w uzasadnieniu na Komisji, żeby ta Wiklina 

nie była wykluczona, to jest po pierwsze, po drugie autobus przejeżdża po obrzeżach Wikliny i po trzecie 

wysyłamy jasny i czytelny sygnał początkiem roku, bo my głosujemy nad pieniędzmi na cały rok, wysyłamy 

czytelny jasny sygnał, że od pierwszego września potencjalni mieszkańcy, młodzi, którzy chcą iść do szkoły do 

Góry, będą posiadali środek transportu i to jest wszystko. Myślę, że każdy Urząd Wojewódzki to łyknie. 

Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 23 
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Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/284/22 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Powiatem Górowskim w sprawie świadczenia usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego.- 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., 

Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/284/22 – zał. 24 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu za uczestnictwo w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej , szkoleniu oraz ćwiczeniu. 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie tego projektu pana Burmistrza Wąsosza. 

Burmistrz - Szanowni Państwo, od razu na początku chciałbym zgłosić autopoprawkę a mianowicie uchwała 

wchodzi w życie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego z mocą 

obowiązującą od 1 stycznia 2022. To było uzgodnione z nadzorem prawnym Wojewody. Rozmawiam też z 

panem Dyrektorem i zresztą pismo przyszło też do nas, bo sporo samorządów miało ten sam pewnie 

problem, że stare przepisy już nie obowiązują, a nowych jeszcze nie ma, bo nie wszystkie gminy podjęły, 

mają kuriozalnie czas do końca czerwca na podjęcie takich uchwał więc taką autopoprawkę chciałem wnieść 

do tej uchwały. O samej uchwale, od 1 stycznia zmieniły się przepisy. Jest nowa ustawa o Ochotniczych 

Strażach Pożarnych i jednym z elementów zmiany, bo tam jest tych zmian kilka, jest ekwiwalent dla 

strażaków za udział w działaniach ratowniczych, ratowniczo – gaśniczych, też za udział w szkoleniach i 

ćwiczeniach. Do tej pory te stawki wyglądały następująco, za uczestnictwo w działaniach ratowniczych akcji 

ratowniczej w kwocie 17,00 złotych i za szkolenia było 10,00 złotych. Tutaj na Komisji wspólne stanowisko 

wszystkich radnych, że strażakom za narażanie życia, za to że możemy czuć się bezpieczni i za to, że 

poświęcają swój czas. Ja wiem, że niektórzy robili by to pewnie za darmo, ale ta rekompensata jakaś być 

powinna. Tutaj mamy stawkę taką maksymalnie jedna sto siedemdziesiąta piąta przeciętnego 

wynagrodzenia miesięcznego brutto ogłoszonego w Monitorze Polskim. To wychodzi około 32,00 złotych na 

godzinę. Tutaj państwo radni proponowali kwotę właściwie strażacy proponowali trochę mniej na zebraniu, 

na którym byłem, ale tutaj doszliśmy do konsensusu 25,00 złotych za godzinę. To jest na tą chwilę godne, że 

tak powiem, pewnie można by było dać więcej. Musicie też państwo mieć świadomość, że jako Rada Miejska 

co 2 lata musicie taką uchwałę o ustaleniu tej stawki podejmować. 15,00 złotych z 10,00 za udział w 

szkoleniu i ćwiczeniach za każdą rozpoczętą godzinę. Także 25,00 i 15,00 złotych i tu dziękuję radnym i myślę, 

że ta uchwała zostanie jednogłośnie chyba podjęta i życzę strażakom, żeby tych wyjazdów mieli jak najmniej, 

bo chciałbym też powiedzieć o tym, ile godzin łącznie strażacy nasi z całej gminy byli na akcjach. To jest, 

proszę państwa ponad 1110  godzin. 1116 godzin na akcjach poza domem i to nie zawsze w warunkach bo ja 

dostaję informację o pożarach, o tych zdarzeniach i staram się dojechać na pewno na te najważniejsze a 

nieraz jak jestem gdzieś przejazdem to i na te mniej ważne i ten udział w tej akcji nie ogranicza się do tego że 

ktoś stoi sobie leje wodę jak to co niektórzy mi mówili dzień czy dwa temu. To jest brodzenie nieraz w błocie 

w warunkach  do jakich by się większość z nas tak o tylko nie pakowała, więc dziękuję tutaj strażakom i 

myślę, że ta stawka jest 25,00 złotych, na tą chwilę chyba wystarczająca w przyszłości pewnie będzie 

rozmowa, żeby ją zwiększyć dla państwa tylko informacji, bo to nie chodzi o jakieś pieniądze, skutek 

finansowy to jest około tej zmiany przy założeniu, że te godziny będą tak jak w roku ubiegłym to jest około 

szesnastu siedemnastu tysięcy złotych. Dziękuję bardzo.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

DYSKUSJA: 
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Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 25 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/285/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu za 

uczestnictwo w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej , szkoleniu oraz ćwiczeniu. .- 13 głosami” za” 

(Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/285/22 – zał. 26 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wąsosz na lata 2022-2032. 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 

Omówienie projektów uchwał Przewodniczący poprosił panią Jadwigę Rodzewicz - skarbnika gminy. 

Pani Skarbnik - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście. Proponujemy zmianę Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Zmiany te wynikają ze zmian bieżącego budżetu tylko i wyłącznie i polegają na 

zwiększeniu dochodów o kwotę 415.000,00 zł, zwiększenie przychodów o 4.235.000,00 zł czyli po stronie 

wydatków zwiększamy nakłady o kwotę 4.650.000,00. Dochody zwiększamy z tytułu dotacji celowej 

przeznaczonej na wydatki związane z aktualizacją rejestru wyborców w kwocie 1.474,00 z tytułu dotacji na 

realizację projektu Cyfrowa Gmin 211.920,00 i w ramach tego programu będziemy wymieniać serwery i 

szkolić pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza. Również wprowadzamy dochody i wydatki z tytułu dotacji 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na usuwanie folii rolniczych i innych 

odpadów pochodzących z działalności rolniczej w kwocie 12.185,00 złotych, dotacje na wymianę źródeł 

ciepła na ekologiczne w kwocie 21.000,00 zł i dochody własne z tytułu podwyższenia opłat za korzystanie z 

Klubu Dziecięcego w kwocie 162.000,00 zł. Po stronie przychodów wprowadzamy środki niewykorzystane na 

rachunku bieżącym budżetu i one dotyczą inwestycji w zakresie kanalizacji, wodociągów w kwocie 

2.655.000,00 zł tą kwotę będziemy po stronie wydatków przeznaczamy na dotacje dla naszej spółki na 

realizację zadań w zakresie kanalizacji i wodociągów. Środki w zakresie poprawy bezpieczeństwa to również 

pieniądze, które otrzymaliśmy w ubiegłym roku na doświetlenie przejść dla pieszych w kwocie 35.200,00,  

dwa zadania w ramach tych środków będziemy realizować. Środki na realizację programu Erasmus w kwocie 

188.815,00 złotych. Ten program jest realizowany już kilka lat. Zakończenie będzie 2023 rok. I środki też na 

wymiany źródeł ciepła, które zostały z poprzedniego rozdania – prawie 1.200.000,00 zł i środki w ramach 

Funduszu Przeciwdziałania COVID w kwocie 1.969.000,00 zł te środki to przeznaczamy na szkołę w 

Czarnoborsku i na rozbudowę Ochotniczej Straży Pożarnej w Płoskach, bo część to jest rok dwa tysiące 

dwudziesty pierwsza transza, druga transza dwa tysiące dwudziesty pierwszy i na koniec roku dwudziestego 

pierwszego otrzymaliśmy 5.000,00 zł też w ramach środków COVID-owych za zajęcie tego miejsca w 

szczepieniu na terenie Powiatu. No i po stronie wydatków te wszystkie środki na inwestycje są przeznaczane. 

Przesuwamy też środki między paragrafami w związku z bieżącą realizacją budżetu i umów, które musimy 

podpisywać na bieżące wydatki. Dziękuję bardzo. 

DYSKUSJA: 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwał. 

Protokół głosowania – zał. 27 
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Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/286/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wąsosz na lata 2022-2032.- 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja 

R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), 

”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/286/22 – zał. 28 

Przewodniczący poddał pod głosownie projekt uchwał. 

Protokół głosowania – zał. 29 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/287/22 w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 

2022r. 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., 

Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z.), ”przeciw” - 0 i 

„wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/287/22 – zał. 30 

 

Ad. 17. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych za 2021r. 

Przewodniczący rady poprosił Przewodniczących Komisji o przedstawienie sprawozdania z pracy komisji za 

2021 rok. 

Pani Jolanta Maślejak – przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 2021r. 

                                                       Sprawozdanie - zał. nr 31 
 
Pani Ewa Dąbek – przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki 
Społecznej za 2021r. 

                                                        Sprawozdanie - zał. nr 32 
 

Pan Robert Szyjka – przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska za 2021r. 
 

                                                         Sprawozdanie - zał. nr 33 
  
Pani Renata Czaja – przedstawiła plan pracy Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego na 2021r. 
 

                                                        Sprawozdanie to zał. nr 34 
 
Pani Agnieszka Smektała przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2021r 
 

                                                          Sprawozdanie to zał. nr 35 
Dyskusji nie było . 
 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej Wąsosza na 

2022r. 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedstawienie planu pracy Komisji 

Stałych. 

Pani Jolanta Maślejak – przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2022r. 

Pani Renata Czaja – przedstawiła plan pracy Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego na 2022r 

Pani Ewa Dąbek – przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej na 
2022r. 
Pan Robert Szyjka – przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 2022r. 
 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół głosowania – zał. 36 

Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XXXIX/288/22 w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji 

Stałych Rady Miejskiej Wąsosza na 2022r. - 13 głosami” za” (Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski 

J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T, Smektała A., Stolicki W., Szyjka R., Zapór 

Z.), ”przeciw” - 0 i „wstrzymujących się” -0. 

Uchwała nr XXXIX/288/22 – zał. 37 

Ad. 19. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący poinformował, że Pan Burmistrz Wąsosza przedłożył Radzie pisemne sprawozdanie z 

wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za rok 2021 i przekazał je do Komisji Oświaty, , Kultury, 

Zdrowia, Sportu i Opieki celem zapoznanie się. 

Ad. 20. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Chorostkowski J. - Panie Burmistrzu z doświadczeń dyskusji dzisiejszej sesji, zważywszy, że mamy 

epidemię, która się rozkręca, niech pan podejmie kroki o cokolwiek związanego z wymaganiami, z testami 

żeby nasi nie stali w kolejkach, nie jeździli, bo to jest absurd. Ktoś ma 40 stopni gorączki, stoi 2,5  godziny w 

kolejce i marznie. 

Sekretarz - Proszę państwa, od października próbujemy punkt wymazowy uruchomić. Okazuje się, że ta fala 

zarówno czwarta i piąta przerasta znacznie to co było wcześniej gdzie punkt wymazowy w Wąsoszu istniał i 

tutaj z tego miejsca powiedzieć mogę, że punktu wymazowego w Wąsoszu nie będzie, bo nie ma ludzi do 

pracy. Nie ma kto wykonać testów, pomimo tego, że i szpital jest gotów zapłacić nawet za to by tam 

podmiot, który by obsługiwał to testowanie. Jest to niemożliwe do wykonania i od października staramy się 

to zrobić i nie. Mieliśmy nadzieję na to, że może w aptekach to będzie po tym, co zostało ogłoszone w 

zeszłym tygodniu na konferencji tylko okazuje się, że w całym kraju ze to się sprowadziło do tego, że zostało 

ogłoszone. No i tyle. Na 12 000 aptek  64 apteki w kraju prowadzą testowanie. 

Radny Chorostkowski J. - To znaczy, jeżeli może panie sekretarzu to co pan mówi, to mówi Pan o testach 

tych wymazowych i tak dalej, które idą do laboratorium. Ja mówię o testach kasetowych, które idą z 

automatu. Warunek jest jeden, podmiot musi być podpięty do centralnej bazy, musi być wpisany, musi 

dostać darmowe testy. To funkcjonuje na takiej zasadzie, że to się trzaska od razu jeżeli jest od ręki, jest 

odczyt czy jest pozytywny czy negatywny, jak jest pozytywny od razu osoba jest wciągnięta w rejestr, 

podlega kwarantannie. 

Sekretarz -  To apteki mogą robić. 
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Radny Chorostkowski J. -  Proszę, zacznijcie rozmawiać. Przy ośrodku jest pomieszczenie po aptece wolne 

jest pomieszczenie, które zresztą ma nawet okienko na zewnątrz, może nikt nie musi tam do środka wchodzi. 

Proszę, rozmawiajcie, spróbujcie zmobilizować. Może tymczasowo jakieś udostępnienie pomieszczenia? 

Może ktoś z aptek się zgodzi na to? Jest naprawdę bardzo wiele rozwiązań, tylko inicjatywy, bo w tej chwili z 

wymazami zrobiła się tragedia. Lekarze nie kierują, jeżeli kierują to kolejki są makabryczne. No a zważywszy 

na to, że wchodzi ustawa, że jeżeli któryś z pracowników przyjdzie i zakazi tam kogoś i temu komuś 

udowodni, 15.000,00 zł może odszkodowania żądać więc u nas w tej chwili według tej nowej ustawy test to 

jest podstawa wszelka, nie szczepionka tylko test, więc proszę, zróbcie coś mamy możliwości, może Dom 

Kultury udostępnia jakieś pomieszczeni nie wiem. 

Sekretarz - To tak nie działa. Pomieszczenia mamy, powierzchnie mamy, może udostępnić. To rozmawiajcie z 

aptekami. Aptek jest cała jedna w gminie Wąsosz. Musi być ich dobra wola. Ośrodek nie może testować. 

Radny Chorostkowski J. - Dobrze, rozmawiajcie, proszę, rozmawiajcie, może ktoś nieodpłatnie na miesiąc 

czasu, bo tu jest kwestia nie wiem, podejrzewam, że miesiąca, ale to jest w tej chwili naprawdę problem. 

Problem skali być albo nie być bo wyobraźcie sobie ludzi z gorączką stojących na mrozie i zimnie.  

Sekretarz – Oczywiście ja tutaj zgadzam się z panem i to dla mnie jest też skandal, że nie ma takiej 

możliwości, że my tu mieszkańcy Wąsosza nie możemy się przetestować u siebie. Jak tak może być? Przecież 

to powinno być tak, że w każdym ośrodku zdrowia przychodzę, poproszę zrobić mi test jak pan radny mówi 

kasetkowy, bach, dziękuję, jestem zakażony albo nie jestem. Jak potrzeba kierują na bardziej precyzyjny, 

dokładny test. Przeprowadzimy rozmowy z podmiotami, zobaczymy co z tego wyjdzie. 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur A.- Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Szanowni Państwo, robię to 

niezwykle rzadko, ale zawsze wtedy, kiedy jest ku temu konkretny powód. Także z tego miejsca tutaj 

oczywiście w imieniu całej braci druhów ochotników dziękujemy wam nie za tą podwyżkę, bo tutaj doskonale 

wiemy, że nie chodzi o podwyżkę. Dziękujemy wam za to, że wy rozumiecie na czym polega nasza służba. 

Dziękujemy wam za to, że podzielacie nasze troski, podzielacie nasze obawy i to głównie za to, bo te 

pieniądze tutaj tak jak pan Burmistrz wspomniał niektórzy z nas naprawdę mogą to robić za darmo. Także 

bardzo dziękujemy za zrozumienie. Myślę że tym optymistycznym akcentem poprawiłem wszystkim humor. 

Życzę wam wszystkiego dobrego i bardzo się cieszę że chociaż wiadomo nie we wszystkich kwestiach się 

zgadzamy, ale w niektórych się zgadzamy. W tej akurat zgadzaliśmy się świetnie i za to właśnie wam bardzo 

dziękuję. 

Pan Kolber -Ja z tego miejsca chciałbym podziękować  wszystkim, którzy pomogli przede wszystkim 

strażakom bo wiadomo, że zerwało mi tam kawał dachu z domu mieszkalnego. Za to, że władze gminy się 

zainteresowały tym no i przyjaciołom, kolegom, którzy pomogli mi zrobić ten dach, no przynajmniej na razie 

tymczasowy z foli, ale wszystkim, którzy brali w tym udział, bardzo dziękuję. Dziękuję bardzo. 

Sołtys wsi Chocieborowice Mazur A.- Tak właśnie powinna działać wspólnota. Powinniśmy się nawzajem 

tutaj wspierać i powinniśmy sobie nawzajem pomagać. Te podziękowania nam się nie należą, bo my to 

robimy po prostu z dobrego serca i jakby z poczucia obowiązku, ale  bardzo dziękuję w imieniu moich 

kolegów za to, że tutaj kolega nas docenił. Ja jeszcze tylko tak króciutko powiem na koniec na czym polega 

ten ekwiwalent tak bo my tutaj dostajemy pieniądze za działania ratowniczo-gaśnicze, czyli za ten moment 

od zgłoszenia wyjazdu do chwili zgłoszenia powrotu do remizy. Czyli te wszystkie rzeczy które robimy jakby 

dookoła, czyli tam zwijanie węży, tankowanie pojazdów, przygotowywanie tego sprzętu, utrzymywanie 

ciągłości gotowości bojowej to wszystko robimy, jakby poza tym tak, że my dostajemy tylko to szczególnie 

mówię to do kamery, bo wy Państwo tutaj wiecie doskonale o czym mówię, ale no niestety niektórzy 

mieszkańcy nie rozumieją tego i tak jak słusznie pan Burmistrz wcześniej zauważył, stoją sobie tam sikają 

wodą i tyle. Czasami jest tak, że trzeba wejść w dym, czasami jest tak, że trzeba się umoczyć gdzieś tam w 
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wodzie, czasami coś spadnie na głowę, no nie bezpośrednio mamy tam jakąś ochronę, także te mundury 

teraz, który posiadamy też już większym stopniu nas chronią. W każdym razie my dostajemy tylko i wyłącznie 

za te działania ratowniczo-gaśnicze, czyli od momentu wyjazdu do momentu powrotu. Nie od momentu 

alarmowania, bo alarmowanie to jest alarmowanie. Gotowość do wyjazdu zgłaszana jest w momencie, kiedy 

już wszyscy jesteśmy przebrani, kiedy wszyscy siedzimy w samochodzie, jesteśmy gotowi do wyjazdu. Wtedy 

zaczyna się nasza akcja i od tego czasu liczą się te czasy i tak samo jak wracamy  z powrotem, przyjeżdżam do 

remizy, zgłaszany powrót i w tym momencie akcja jest zakończona, chociaż my jeszcze do domu pójść nie 

możem. Tak to wygląda. Wszystkie wyjazdy gospodarcze, które są realizowane tych wyjazdów gospodarczych 

też jest dosyć dużo. Te wyjazdy gospodarcze są też za darmo. My też za to nie bierze pieniędzy. Robimy to po 

prostu jakby w ramach naszej działalności i w ramach jakby zapisów statutowych stowarzyszenia. No bo OSP 

Wąsosz to jest jakby nie było to jest stowarzyszenie tak że tak to mniej więcej wygląda. Bardzo dziękuję.  

Ad. 21. Zamknięcie sesji. 

Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany, a więc  słowami „ 
Zamykam XXXIX sesję Rady Miejskiej Wąsosza” zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
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